



# NEWS FROM YOUR MUNICIPALITY

ALWAYS BE PRUDENT

AUGUST 2024

ISSUE NO. 116

## COMMUNITY INFORMATION

### RM OFFICE OPEN!

Taxes can be conveniently paid online at most financial institutions or you can come in and pay using debit, cheque or cash. Credit card payments can only be made online via [plastiq.com](http://plastiq.com)  
Upcoming council meetings Sep 4, 18, 2024

For upcoming events and activities please contact: St Laurent Recreation Director Tammy Hiebert [sld.recdirector@mymts.net](mailto:sld.recdirector@mymts.net)  
Text or call 204-739-3583  
Please check St Laurent & District Recreation Commissions Facebook page or the Recreation bulletin board at the Welcome Centre for updates



### RURAL MUNICIPALITY OF ST. LAURENT PUBLIC NOTICE BOARD OF REVISION

PUBLIC NOTICE IS HEREBY GIVEN THAT the 2025 Preliminary Assessment Roll for the Rural Municipality of St. Laurent has been received by the Municipal Office, 16 St. Laurent Veterans' Memorial Road, St. Laurent, Manitoba and will be open for public inspection during regular business hours.

Applications for revision may be made in accordance with Sections 42 and 43 of The Municipal Assessment Act.

#### APPLICATION FOR REVISION:

42(1) A person in whose name property has been assessed, a mortgagee in possession of property under subsection 114(1) of The Real Property Act, an occupier of premises who is required under the terms of a lease to pay the taxes on property, the authorized agent of the person, mortgagee or occupier, or the assessor may make application for the revision of an assessment roll with respect to the following matters:

- a) liability to taxation;
- b) amount of an assess value;
- c) classification of property; or
- d) a refusal by an assessor to amend the assessment roll under subsection 13(2).

#### APPLICATION REQUIREMENTS:

- 43(1) An applicant for revision must
- a) be made in writing;
  - b) set out the roll number and legal description of the assessable property for which a revision is sought;
  - c) set out which of the matters referred to in subsection 42(1) are at issue, and the grounds for each of those matters; and
  - d) be filed by:
    - i) Delivering it or cause it to be delivered to the office indicated below, or
    - ii) Serving it upon the secretary at least 15 days before the scheduled sitting date of the board as indicated in the public notice.

The Board of Revision will sit on Thursday, November 21, 2024 at 10:00 a.m. in the Council Chambers of the Rural Municipality of St. Laurent, 16 St. Laurent Veterans' Memorial Road in St. Laurent, Manitoba to hear applications.

**The final date on which applications must be received by the Secretary of the Board is Thursday, October 31, 2024, at 4:30 p.m.**

Dated at the RM of St. Laurent, this 1st day of September, 2024.

Billie Jean Oliver, CAO  
Secretary of the Board of Revision  
Rural Municipality of St. Laurent  
PO Box 220, St. Laurent, MB R0C 2S0  
Phone: 204-646-2259 Fax: 204-646-2705  
Email: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

## Foraging Class

Sept 21, 2024

\$25.00 per person

10:00am – 11:30am

Location:

Stonyridge Campground

## Communities find success when they work together!

### Board Governance Workshop and Age-Friendly 2024 Annual General Meeting

This is to invite all St. Laurent Community Members to attend and participate on Saturday, September 14<sup>th</sup> in both or either of our two events at St. Laurent School in the Music Room (south front entrance).

Text or email 204 906 9607 [jgurr@mymts.net](mailto:jgurr@mymts.net)

### Please be aware that some councilors and our reeve have new contact phone numbers

Richard Chartrand	431 292 0062
Maurice Leclair	431 292 0112
Perry Gaudry	431 292 0119
Yves Combout	431 292 0121
Tom Johnson	Unchanged



**A friendly reminder to all residents that only two standard (approximately 26 X 36, 80 liter) garbage bags and two recycling bags (approximately 45 liter) clear or blue will be allowed per pickup. If bags are overfilled with heavy objects or large contractor bags are used, overfilled and heavy they will not be accepted. Employees will not pick up branches, leaves or any other items.**

### ST. LAURENT SPORTS CLUB ST. LAURENT MINOR HOCKEY

#### HOCKEY REGISTRATION DEADLINE

Dear Community:

We (St. Laurent Minor Hockey and St. Laurent Sports Club) would like to notify you that September 5<sup>th</sup>, 2024 we will be finalizing our hockey registration numbers to determine if we have enough players per team.

We understand hockey can be an expensive sport. Payment is not due immediately. With that being said we can help you with funding options and we accept instalments for hockey fees. If your child doesn't know how to skate, that's not a problem! That is something we work on during practice times.

We all want our arena open again but we cannot do that without your support. Please consider registering your child so that we as a community can finally open the doors of The Laurent Kerbrat arena again.

#### RM Staff

Billie Jean Oliver, CAO

Lorna Hildebrandt, ACAO

Paul Belair, Admin

Denise Allard, EDO

#### Contact us:

Phone: 204-646-2259

Fax: 204-646-2705

Email: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

Web: [www.rmstlaurent.com](http://www.rmstlaurent.com)

16 St. Laurent Veterans Memorial Rd  
Box 220  
St. Laurent, MB R0C 2S0



# LES NOUVELLES DE VOTRE MUNICIPALITÉ

TOUJOURS PRUDENT

AOUT 2024

PUBLICATION NO 116

## RENSEIGNEMENTS COMMUNAUTAIRES

### BUREAU DE LA MUNICIPALITÉ OUVERT !

Les taxes peuvent être commodément payées en ligne dans la plupart des institutions financières ou vous pouvez venir payer par carte de débit, chèque ou espèces. Les paiements par carte de crédit ne peuvent être effectués qu'en ligne via [plastiq.com](http://plastiq.com). Prochaines réunions du conseil le 4 et 18 septembre, 2024

**Pour les événements et activités à venir veuillez contacter Directeur des loisirs de Saint Laurent Tammy Hiebert**  
[sld.recdirectir@mymts.net](mailto:sld.recdirectir@mymts.net)  
2047393583  
Veuillez consulter la page Facebook des commissions des loisirs de St Laurent ou le babillard des loisirs du centre d'accueil pour les mises à jour.

### Employées de la M.R.

**Billie Jean Oliver,**  
Agente administrative principale  
**Lorna Hildebrandt,**  
Adjointe à l'agente administrative principale  
**Paul Belair,**  
Agent administrative  
**Denise Allard,**  
Agent de développement économique  
Pour nous joindre :  
Téléphone:  
204-646-2259  
Télécopieur:  
204-646-2705  
Adresse courriel:  
[rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)  
Site Web:  
[www.rmstlaur.com](http://www.rmstlaur.com)

16 Chemin Mémorial des anciens combattants de Saint Laurent  
Case postale 220  
Saint-Laurent, MB  
R0C 2S0



## MUNICIPALITÉ RURALE DE ST. LAURENT AVIS PUBLIC CONSEIL DE RÉVISION

**AVIS PUBLIC EST DONNÉ PAR LA PRÉSENTE QUE** le rôle d'évaluation préliminaire 2025 de la municipalité rurale de Saint-Laurent sera livré au bureau municipal, 16, chemin St.Laurent Veterans Memorial, Saint-Laurent, Manitoba et sera ouvert à l'inspection publique pendant les heures normales de bureau. Les demandes de révision peuvent être présentées conformément aux articles 42 et 43 de la Loi sur l'évaluation municipale.

### DEMANDE DE RÉVISION:

42 (1) Une personne au nom de laquelle un bien a été évalué, un créancier hypothécaire en possession d'un bien en vertu du paragraphe 114 (1) de la Loi sur les biens immobiliers, un occupant de locaux qui est tenu aux termes d'un bail de payer les taxes sur: le bien, l'agent autorisé de la personne, du créancier hypothécaire ou de l'occupant, ou l'évaluateur peut présenter une demande de révision d'un rôle d'évaluation à l'égard des questions suivantes:

- responsabilité fiscale;
- montant d'une valeur d'évaluation;
- classification des biens; ou
- le refus d'un évaluateur de modifier le rôle d'évaluation en vertu du paragraphe 13 (2).

### EXIGENCES DE L'APPLICATION:

43 (1) Le demandeur de révision doit

- être faite par écrit;
- indiquer le numéro de rôle et la description légale de la propriété évaluable pour laquelle une révision est demandée;
- indiquer lesquelles des questions visées au paragraphe 42 (1) sont en litige et les motifs de chacune de ces questions; et
- être déposée par:
  - le remettre ou le faire livrer au bureau indiqué ci-dessous, ou
  - La signifier au secrétaire au moins 15 jours avant la date prévue de la séance du conseil, comme indiqué dans l'avis public.

La Commission de révision siégera le jeudi 21 novembre 2024 à 10 h 00 dans la salle du conseil de la municipalité rurale de Saint-Laurent, 16, chemin St. Laurent Veterans Memorial à Saint-Laurent pour entendre les demandes.

**La date limite à laquelle les candidatures doivent être reçues par le secrétaire du Conseil est le jeudi 31 Octobre 2024 à 16 h 30.**

Fait à la MR de Saint-Laurent, ce 30ième jour de août 2024.

Billie Jean Oliver, directrice générale  
Secrétaire du Conseil de révision  
Municipalité rurale de Saint-Laurent  
Boîte postale 220,  
Saint-Laurent, MB R0C 2S0  
Téléphone: 204-646-2259  
Télécopieur: 204-646-2705  
Courriel: [rmstlaur@mymts.net](mailto:rmstlaur@mymts.net)

**Cours de cueillette  
21 septembre 2024  
25,00 \$ par personne  
10 h 00 – 11 h 30  
Lieu :  
Camping Stonyridge**

## Les communautés réussissent lorsqu'elles travaillent ensemble

**Atelier sur la gouvernance du conseil d'administration et assemblée générale annuelle 2024 de l'école amie des aînés**  
Nous invitons tous les membres de la communauté de Saint-Laurent à assister et à participer le samedi 14 septembre à l'un ou l'autre de nos deux événements à l'école Saint-Laurent dans la salle de musique (entrée sud). Envoyez un SMS ou un courriel au 204 906 9607 [jgurr@mymts.net](mailto:jgurr@mymts.net)

### Veuillez noter que certains conseillers et notre préfet ont de nouveaux numéros de téléphone pour les contacter

Richard Chartrand	431 292 0062
Maurice Leclair	431 292 0112
Perry Gaudry	431 292 0119
Yves Combet	431 292 0121
Tom Johnson	Inchangé



**Un petit rappel à tous les résidents : seuls deux sacs à ordures standards (environ 26 X 36, 80 litres) et deux sacs de recyclage (environ 45 litres) transparents ou bleus seront autorisés par collecte. Si les sacs sont trop remplis d'objets lourds ou si de gros sacs d'entrepreneur sont utilisés, trop remplis et lourds, ils ne seront pas acceptés. Les employés ne ramasseront pas de branches, de feuilles ou tout autre objet.**

## SPORTS CLUB SAINT LAURENT MINOR HOCKEY SAINT LAURENT

### DATE LIMITE D'INSCRIPTION AU HOCKEY

Chère communauté :

Nous (le hockey mineur de St. Laurent et le club sportif de St. Laurent) tenons à vous informer que le 5 septembre 2024, nous finaliserons nos chiffres d'inscription au hockey afin de déterminer si nous avons suffisamment de joueurs par équipe.

Nous comprenons que le hockey peut être un sport coûteux. Le paiement n'est pas dû immédiatement. Cela étant dit, nous pouvons vous aider avec des options de financement et nous acceptons les versements échelonnés pour les frais de hockey. Si votre enfant ne sait pas patiner, ce n'est pas un problème ! C'est quelque chose sur lequel nous travaillons pendant les heures d'entraînement.

Nous voulons tous que notre aréna rouvre, mais nous ne pouvons pas le faire sans votre soutien. Veuillez envisager d'inscrire votre enfant afin que nous, en tant que communauté, puissions enfin ouvrir à nouveau les portes de l'aréna Laurent Kerbrat.